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 رضا مسلمی زاده
»دوستانى كه مياين توييتر و 
توقع ناز و نوازش و عزيزم و جونم 
اينجا  بدونيد  بايد  داريد،  شنيدن 
توييتره! توييتر يعنى كفِ خيابون! 
همون قدر سرد... همون قدر بى رحم... 

همون قدر سخت!...«
اين جملات تنها بخشى از واقعيتى است كه هر روز در 
دنيای مجازی توليد و بازتوليد مى شود و ديده ی عبرت بين و 
عقلِ مآل انديشى حکم مى كند كه نبايد آن را ناديده گرفت يا 

چيزی خرد به حساب آورد.
هر چقدر هم كه بخواهيم خودمان را به نديدن بزنيم 
نمى شود. در كنار جمعيتى كه برای مشايعت سردار سليمانى 
به خيابان آمدند، عده ای هم در روزهای پس از حادثه هواپيمای 
اوكراين چنان به خشم آمده بودند كه عکس های او را پاره 
كردند. ادامه ی اين وضعيت را مى توان در شبکه های اجتماعى 
دنبال كرد. شکاف اجتماعى واقعيتى انکار ناپذير است كه در 

دنيای مجازی بازنمايى و تشديد مى شود.
شکافى عظيم كه بخش های جامعه را از هم جدا كرده به 
دره ای مى ماند كه چنان عريض است كه آدميان در دو سوی 
دره برای شنيدن و فهم صدای طرف مقابل مشکل دارند. ناتوانى 

از ارتباط با سمت مقابل باعث نوعى خودگويى درونى برای 
طرفين شده است، به مصداق؛ »خود گويى و خود خندی« 
و عجب دنيايى است. هر كسى حرفى مى زند و طرفدارانش 
برايش كف و سوت و هورا مى كشند و بعد آن گوينده گرامى 
دچار احساس خوشايندی مى شود و فکر كند جامعه همين 

خود او و طرفدارانش هستند و ديگر هيچ.
گسل هايى كه افراد دو سوی آن ناتوان از گفت وگوی با 
يکديگرند، در خود خطر زلزله هايى بالقوه را مى پرورند كه هر چه 
زمان بيشتری بر آنها بگذرد، انرژی بيشتری در آنها انباشته  مى شود 

و قدرت تخريب بالقوه ی بيشتری را در خود ذخيره مى كنند.
در چنين شرايطى سکوت عقلای قوم جايز نيست. زلزله 
اگر بيايد، عالم و عامى، عاقل و نادان و... نمى شناسد. همه را با 
هم در كام هلاكت خويش مى كشد. از همين رو سکوت عقلای 
قوم برای خودشان هم خطرناک است و آنها برای نجات جان 
خودشان هم كه شده بايد كه از عزلت گزينى به در آيند. به 
گمانم هنوز در جامعه افرادی وجود دارند كه سخن شان برای 

هلهله كنندگان در اطراف اين گسل ها نفوذی داشته باشد.
متاسفانه نشانه قابل قبولى از آشتى، گفت وگو و وحدت 
ملى به چشم نمى خورد. با اين همه نبايد از سابقه نوميد شويم. 
همه ی ما محتاج رحمت خداييم و آنها كه مسئوليت شان 

سنگين تر است به اين رحمت محتاج ترانند.

روزگار لایک و بلاک

برگزاری مسابقه 10 قدم تا شهر نمونه ترافیکی

 پاسارگاد 
جلسات شورای فرهنگ عمومى ماهى يک 
 بار و در يکى از روزهای آخر ماه برگزار مى شود. 
موضوع آخرين جلسه شورای فرهنگ عمومى، 
برنامه ريزی جهت ايام فاطميه و دهه فجر بود. 
موضوعى كه در نگاه اول به نظر مى رسيد نيازی 
به حضور خبرنگاران ندارند و صرفا مى شود ليست 
برنامه ها را از مراجع مربوطه گرفت و برای اطلاع 
عموم منتشر كرد. با اين وجود به زودی مشخص 
اول  اولويت  تنها  شده  اعلام  موضوع  مى شود 
جلسه است و در كنار آن موضوعات گوناگونى 

مطرح مى گردد كه حاوی اخبار جالبى است.
اشاره  با  و  جمعه  امام  سخنان  با  جلسه 
ساله  انقلاب 40  مقابل  در  استکبار  ذلت  به 
سيدمحمود  مى شود.  آغاز  اسلامى  جمهوری 
حسينى گريزی نيز به درخواست عراقى ها برای 
خروج آمريکايى ها از عراق مى زند و همچنين 
را  سليمانى  قاسم  حاج  رساندن  شهادت  »به 
بزرگ ترين اشتباه استکبار و موجب آماده شدن 
مقدمات »شکست هميشگى ايشان و پيروزی 

جمهوری اسلامى« برمى شمارد.
حسينى در ادامه با اشاره به ايام فاطميه، 22 
بهمن و در پيش بودن انتخابات، از »نيروهای 
نظامى، انتظامى، بسيج و سربازان گمنام امام 
زمان« مى خواهد تا مقدمات و نيازهای مراسم 
ذكر شده را فراهم كنند. درخواست »سياه پوش 
شدن ورودی های شهر، بازار، مغازه های كسبه 
و ميادين« از ديگر نکات مورد نظر امام جمعه 
است. وی همچنين در سخنانى خطاب به رييس 
اداره ارشاد مى خواهد با توجه به همزمانى »چهلم 
سردار بزرگ اسلام و 22 بهمن« مراقبت شود تا 
برنامه شاد يا كنسرت برگزار نگردد و برنامه ها به 

سمت بزرگداشت شهدا برود.
دقت در دعوت از سخنرانان و به خصوص 
عدم دعوت از سخنرانان »جريان شيرازی« كه 
»به نام حضرت زهرا ناهماهنگى ايجاد مى كنند، 
ولايت را مى كوبند و با نظام جمهوری اسلامى 
ضديت دارند« و همچنين با توجه به »حساسيت 
ايام بهمن و اسفند«، عدم دعوت از »سخنرانان يا 
مداحانى« كه »ممکن است اوضاع را به هم بريزند 
و دقت در اين كه از طيف نفوذی نباشند«، ديگر 
نکات مورد نظر امام جمعه بود. برگزاری جلسه 
ويژه برنامه ريزی پيرامون مراسم 22 بهمن در 
فرمانداری، فرهنگسازی جهت حضور گسترده 
مردم، دعوت از يک سخنران مهم و مطرح و... 

بخش ديگری از سخنان امام جمعه بود.

موضوع ديگری كه حسينى در جلسه به آن 
پرداخت، مبحث انتخابات بود. توجيه كانديداها 
در بحث »رعايت اخلاق، عدم تخريب رقيب و 
فرهنگ سازی برای برگزاری انتخابات صحيح« 
جهت  نشريات  با  جلسه  »برگزاری  كنار  در 
فرهنگ سازی، توجه به شيطنت های دشمن كه 
مى خواهند مردم را از حضور در انتخابات دلسرد 
كنند تا روی نيامدن مردم موج سواری كنند« اهم 

موارد مورد اشاره امام جمعه بود.
حسينى در ادامه دوباره به بحث نشريات 
برگشت و و تاكيد كرد كه »نشريات نبايد در 
اختيار فرد يا افرادی باشد كه برای يکى تبليغ 
و ديگران را تخريب كند«. وی در ادامه با اشاره 
به اين كه در برخى مواقع نشريات يا بولتن هايى 
را ديده كه دست به تخريب زده اند. اين كار را 
مصداق »بى تقوايى و ملزوم شدن به پاسخگويى 
را  انتخاباتى«  اخلاق  »رعايت  و  قيامت«  در 
مهم ترين وظيفه نشريات دانست. همچنين بحث 
اهميت »راهيان نور« آخرين موضوع مورد اشاره 

امام جمعه بود.
سرپرست  بهاالدينى؛  سهراب  ادامه  در 
فرمانداری با تاكيد بر جلسات توجيهى برای 
ابعاد و مسايل  به موضوع  نامزدها و نشريات، 
»ندادن  بحث  كرد.  اشاره  انتخابات  به  مرتبط 
مجوز افزايش تعداد صندوق ها و شعب اخذ رای 
و لزوم افزايش اين موارد با توجه به گسترش 
به صدور  منجر  نهايت  در  كه  شهر سيرجان 
مجوز افزايش تعداد محدودی صندوق رای شد« 
از جمله اين مباحث بود. وی همچنين با اشاره 

به »ناكامى استکبار جهت استفاده تبليغاتى از 
ماجرای هواپيمای اوكراينى« گفت كه »فراخوان 
مى دهند تا در راهپيمايى 22 بهمن شعارهايى 
عليه شعارهای مجاز سر داده شود و ما نبايد اجازه 

اين كار را بدهيم.«
توسط  مطرح شده  مباحث  از  ديگر  يکى 
سرپرست فرمانداری بحث تعيين تکليف اتباع 
بيگانه در سيرجان بود. بهاالدينى معتقد بود »با 
وجود كمک های زياد ايران به افغانستان، اين 
كشور در بحث شهادت حاج قاسم، خيلى هم 
ابراز همدردی نکرد.« وی در ادامه خواستار طرح 
موضوع طرد اتباع بيگانه، به خصوص غيرمجازها 

در سطوح  بالاتر شد.
در ادامه جلسه، حسن خدامى؛ عضو شورای 
شهر سيرجان و نماينده ائمه جمعه در شورای 
فرهنگ عمومى پيشنهاد داد تا با دادن فراخوان 
برای  برنامه  و  ارايه طرح  ميان مدارس جهت 
شود.  ايجاد  بيشتری  تنوع  بهمن،  مراسم22 
همچنين وی با اشاره به حضور گسترده مردم 
در مراسم تشييع حاج قاسم، گفت: »اين حضور 
نشان داد ظرفيتى وجود دارد كه ما نتوانستيم در 
اين راستا استفاده كنيم. بايد تدابيری انديشيده 
در  جمعيت  گسترده  حضور  اين  كه  شود 
راهپيمايى 22 بهمن نيز وجود داشته باشند زيرا 

تمام اين افراد از حاميان نظام هستند.«
خدامى در ادامه افزود كه برخى از مردم انتقاد 
دارند كه مسير و زمان راهپيمايى در سيرجان 
كوتاه است و همه نيز سريع حركت مى كنند؛ 
بنابراين بهتر است مسير راهپيمايى طولانى تر 

مردم  آهسته تر  حركت  برای  تدبيری  و  شده 
انديشيده شود. در ادامه برخى از حاضران شروع 
به ارايه پيشنهاد مسيرهای جديد كردند كه نکته 
جالب در اين ميان، ناآشنا بودن برخى از ايشان با 
اسامى تغيير يافته برخى معابر و ميادين بود كه 
به طور مثال در مورد ميدان قدس اين اتفاق افتاد. 
نکته ای كه نشان مى دهد تغيير نام  معابر قبلى 
نه تنها در ميان مردم كه حتا در ميان برخى از 

مسئولان نيز تاثيری ندارد.
يکى ديگر از پيشنهادها خدامى استفاده از 
هنر در مراسم راهپيمايى 22 بهمن بود. وی در 
مثال، به هنر كلاژ در معرفى چهره های محبوب و 
منفور اشاره كرد و گفت مى شود تصوير ترامپ را 
با آشغال ها و زباله های خيابان و در مقابل تصوير 
حاج قاسم را با وسايل و اقلام مورد پسند و زيبا 

نظير گل ها ساخت.
اداره  رييس  پورمحسنى؛  مجيد  ادامه  در 
فرهنگ و ارشاد و دبير شورای فرهنگ عمومى 
خواستار ارسال عملکرد ارگان ها و رؤسای ادارت 
در اجرای مصوبات يک سال اخير شورای فرهنگ 

عمومى شد.
پس از آن سرهنگ امين پاک ايزدی؛ فرمانده 
جديد پليس راهنمايى و رانندگى با اشاره به 
برای حل معضلات  برنامه های خود  از  برخى 
ترافيکى، خواستار توجه بيشتر به مبحث فرهنگ 
ترافيکى شد. وی يکى از بزرگ ترين مشکلات 
ترافيکى شهر را تضييع حقوق عابران پياده به 
دليل پارک خودرو در پياده روها دانست و ضمن 
تشريح برنامه های خود برای حل اين مشکل، از 

لزوم همکاری برای احقاق حقوق عابران پياده 
سخن گفت. امام جمعه سيرجان نيز با استقبال 
از طرح مباحث فرهنگى برای حل معضلات 
ترافيکى، عدم رعايت قوانين راهنمايى و رانندگى 
و تضييع حقوق ديگران را مصداق خلاف شرع و 
معصيت دانست و بر لزوم فرهنگ سازی بيشتر 

تاكيد كرد.
همچنين در ادامه سرهنگ ايران نژاد؛ فرمانده 
نيروی انتظامى شهرستان با اشاره به طرح برخى 
موارد مرتبط به فضای مجازی، در مورد تخلفات 
در اين فضا، لزوم وجود شاكى خصوصى برای 
پيگيری را موضوع را شرط اصلى دانست. از ديگر 
مباحث طرح شده توسط وی، انتقاد نسبت به 
نگاه منفى و تهديد دانستن برگزاری بازی های 
ليگ برتر در سيرجان بود. ايران نژاد تاكيد داشت 
بايد به اين قضيه به عنوان يک فرصت نگاه شود. 
جلسه،  سخنران  جنجالى ترين  شايد  اما 
رييس دفتر حسن پور بود. پيش بين با انتقاد از 
نشريات و فضای مجای گفت:» در80 درصد 
فضای مجازی تخريب كانديداها را در پيش 
گرفته اند.« پيش بين بدون اعلام مرجع مورد 
استناد خود، »نشرياتى كه با طرح برخى مسايل 
نااميدی مردم به مسئولان را ايجاد مى كنند، ضد 
انقلاب هستند«، خواستار شناسايى و برخورد با 
مصاديق شد. وی همچنين توزيع شب نامه های 
شان  در  را  مسئولان  عليه  توهين  حاوی 

شهرستان سيرجان ندانست.
درخواست  پيش بين  است  ذكر  قابل 
انجام مصاحبه جهت روشن  برای  پاسارگاد 
كردن مصاديق و ارايه مستندات آماری را با 
بيان اين كه »در جايگاهى نيستم كه مصاحبه 
انتقادهای پياپى به نشريات  كنم« رد كرد. 
موجب شد تا از برخى حاضران در مورد مواضع 
مسئولان عضو شورای فرهنگ عمومى نسبت 
به نشريات سوال بپرسم. يکى از حاضران در 
اين رابطه گفت: »ماجرا، همان ماجرای كلاه 
خواستن و سر آوردن است. به طور مثال امام 
جمعه مى گويد به نشريات تذكر بدهيد كه 
فلان كار را انجام ندهند، بعد برخى مى گويند 
بايد با نشريات برخورد قاطع و چنين و چنان 

كنيم يا شکايت كنيم تا بسته شوند.«
گفت:  حاضران  از  ديگر  يکى  همچنين 
»انتقادهايى كه امروز شنيديد، بسيار ملايم 
جلسه  در  خبرنگاری  كه  مواقعى  در  بود. 
حضور ندارد، انتقادهای بسيار تندتری مطرح 

مى شود.«

سرپرست فرمانداری سیرجان در جلسه شورای فرهنگ عمومی مطرح کرد

اتباع  بیگانه باید از سیرجان طرد شوند

 پاسارگاد
مى خواهم  زمستانى  سرد  ظهر  يک  در 
از عابربانک پول بردارم كه ناگهان چشمم به 
يک كاغذ A4 روی ديوار مى خورد كه رويش 
نوشته شده است»فروش كليه و قرنيه چشم«، 
يک لحظه شوكه مى شوم كه مگر مى شود 
كسى قرنيه چشمش را هم بفروشد.چند روز 
بعد به آن شماره تلفن مى زنم. يک زن پاسخ 
مى دهد، پس از معرفى و مطرح كردن موضوع 
قرار  و  از مشکلات و دلايل كارش مى گويد 
مى گذاريم همديگر را در دفتر پاسارگاد ببينيم. 
وقتى او را مى بينم باورم نمى شود اين قدر جوان 
باشد. خودش مى گويد متولد 70 است و سه 
تا بچه دارد. عقيده دارد آدم تا سختى نکشد 
چيزی را درک نمى كند. مدام تاكيد دارد اسم 
و شماره و عکسش چاپ نشود؛ » سال ها با آبرو 

زندگى كردم نمى خواهم فاميل بفهمند«. 
 آگهی  فروش کلیه و قرنیه چشم را 

چه مدت است زده اید؟
الان ديگر سه چهار هفته ای هست. به جز 
سيرجان به دوستانم در كرمان هم آگهى را دادم 
كه بزنند. البته تو سايت فروش كليه هم آگهى ام 
را زدم. قبل از زدن آگهى رفتم پيش يکى از 
مديران بيمارستان امام رضا و گفتم مى خواهم 
كليه ام را بفروشم اگر كسى كليه خواست من را 

معرفى كنيد و شماره ام رو بهشان دادم. 
 فامیل مدیر بیمارستان چه بود؟

دقيق نمى دانم يک خانمى بود چون من 
سيرجانى نيستم و درست نمى شناسم. بنده 
خدا گفت ما در سيرجان چنين چيزی نداريم و 
برای اهدا كليه ات بايد به كرمان بروی، اما چون 
نمى توانستم كرمان بروم فقط دادم آگهى ام را 

آنجا بزنند. 
هم  مشتری  آگهی  زدن  از  بعد   

برای تان پیدا شد؟
يه بنده خدايى كه از قبل من را مى شناخت 
گفت خانم يکى از آشنايان دياليز مى شود و 
كليه لازم دارد، گفتم ايراد ندارد. گروه خونى ام 
o مثبت است و به همه ی گروه های خونى 
مى خورد. گفت قيمت چند؟ گفتم يه جوری 
باشد كه برايم بصرفد. گفت 15 ميليون گفتم 
باشه ايراد ندارد، چون واقعا احتياج دارم. بعد 
اينکه  از مدتى دوباره زنگ زد و گفت مثل 
شوهرش قبول نکرده و قضيه كاملا منتفى شد. 
چند وقت پيش هم يک نفر از مشهد زنگ زد 
و گفت كليه تان را مى فروشيد گفتم بله گفت 
من مشهدم چند روز ديگر به سيرجان مى آيم. 

خيلى منتظرش ماندم كه بيايد اما نيامد زنگ 
هم زدم جواب نداد. هنوز هم منتظرم يکى زنگ 

بزند.
 شما در آگهی تان به جز کلیه فروش 
قرنیه چشم هم زدید، یعنی اگر کسی پیدا 
شود حاضرید قرنیه چشم تان را بفروشید 

و یک عمر نابینا باشید؟
هركاری  باشد  تنگنا  در  آدم  وقتى  ديگر 
عرش  از  نفر  يک  مى گويند  ديديد  مى كند. 
به فرش مى رسد؛ دقيقا مصداق زندگى من 
است. من همه چيز داشتم؛ خانه، ماشين و... 
همه چيز. اما همه را از دست دادم. الان ديگر 
واقعا مجبورم. من بهترين خانه را داشتم آمدم 
فروختم گاوداری زدم اما تحريم ها كه شروع شد 
خوراک دام بالا رفت و مجبور شدم گاوها را زير 
قيمت بفروشم و شدم آس و پاس. البته يکم از 
همان پول گاوداری باقى مانده بود گفتم حيف 
است اين را ديگر از دست بدهم آمدم با آن يک 

آشپزخانه زدم. 
درآمد  آنقدر  آشپزخانه  یعنی   
ندارد که شما نخواهید اعضای بدنتان را 

بفروشید؟
نه درآمد ندارد. من ازدواج كردم و سه تا 
دختر دارم. شوهرم فوق ليسانس دارد متاسفانه 
بخاطر كار به سيرجان آمديم اما هرچه گشت 
كار گيرش نيامد تصميم گرفت دوباره از اول 
برود كنکور بدهد و رشته پزشکى قبول شود. 
تا  مى خوانم  درس  اينقدر  مى گويد  خودش 
آخرش انتقامم را از اين زندگى بگيرم. الان 
در خانه درس مى خواند. فقط از ساعت 12 

شب تا 4 صبح مى خوابد. واقعا آشپزخانه آنقدر 
درآمد ندارد كه بتواند خرج ما را بدهد. از طرفى 
پدرشوهرم تومورمغزی دارد ما علاوه بر خودمان 
بايد خرج آن بنده خدا را هم بدهيم. چون 
شوهرم بچه اول است و خانواده اش هم درآمد 
بنابراين مجبوريم هزينه های  ندارند.  خاصى 

درمان او را هم بپردازيم. 
و  زندگی  خرج  بر  علاوه  شما   
هزینه  پدرشوهرتان،  درمان  هزینه های 

دیگری هم دارید؟
در  يخچال  و  وسايل  خريد  برای  بله. 
آشپزخانه وام گرفتم هزينه آن هم هست. هزينه 
اجاره خانه و مغازه هم هست. مى خواستم برای 
پوشش هزينه ها باز هم وام بگيرم مى گويند بايد 
سپرده داشته باشى. مى گويم اگر من سپرده 

داشتم كه نمى آمدم وام بگيرم.
شما در ازای چند میلیون تومان   

حاضرید اعضای بدنتان را بفروشید؟
اگر كسى باشد كه بهم 20 ميليون بدهد 
من حاضرم كليه ام را بهش بدهم. چون خيلى 
تحت فشارم. دختر بزرگم كلاس سوم، دختر 
دومم پيش دبستانى است و دختر آخرم هم 
يکسال و نيم دارد. من بيشتر به خاطر بچه هايم 

مى خواهم اين كار را بکنم. 
 شما به عواقب کاری که می خواهید 

بکنید فکر کرده اید؟
بشود.  خدا  خواست  هرچه  ديگر  بله. 
من چند وقتى در بيمارستان  شهيدبهشتى 
كرمان نيروی خدماتى بودم و با علم به همه 
عواقبى كه بعد از فروش اعضايم برايم پيش 

مى آيد تصميم به اين كار گرفتم. آدم وقتى 
به يک مرحله ای مى رسد ديگر مجبور است از 
جانش مايه بگذارد. خانواده خودم هم شرايط 
مالى خوبى ندارند كه بخواهم از آن ها كمک 
بگيرم. من شرمنده روی بچه ها يم مى شوم 
وقتى مى بينم يک وسيله ای را مى خواهند و 

نمى توانم برايشان تهيه كنم. 
که  کاری  جریان  در  شوهرتان   

می خواهید بکنید هست؟
بله. اولش مخالفت كرد و گفت نمى گذارم 
اين كار را بکنى، خدا بزرگ است، اما بعد ديگر 
چيزی نگفت چون خودش هم وضعيت مان را 
مى داند. گفتم من مجبورم به خاطر راحتى 
بچه هايم اين كار را بکنم. شوهرم متولد 66 
است اما كل موهايش سفيد شده است. من 

خودم هم متولد 70 هستم. 
 چرا شوهرتان دنبال کار نیست، 

درکنار درس هم می توان کار کرد؟
شوهرم خيلى دنبال كار بود اما كار گيرش 

نيامد.
 در شهری مثل سیرجان هیچ کاری 

برایش گیر نمی آید؟ 
جمع  ضايعات  و  كارتن  مدتى  يک 
مى كرد اما ديد واقعا نمى صرفد. حالا ديگر 
فقط مى خواند مى گويد اميدش به خدا. تازه 

همين جوری هم خيلى وقت كم مى آورد. 
 الان آشپزخانه ها درآمدشان خیلی 

خوب است شما چطور درآمد ندارید؟
من خودم هم مى دانم. بارها به خدا مى گويم 
خدايا داری شرايطم را مى بينى كه از صبح 

زود كه پا مى شوم تا 11 شب روی پا هستم 
و دارم كار مى كنم. كاش حداقل شركتى بود 
با من قرارداد مى بست و غذای كاركنانش را 
به ما سفارش مى داد. الان هم خيلى دنبالم 
كه حداقل بتوانم يک وام بگيرم اما نتوانستم. 
را  مسئولانش  نه  و  نيستيم  سيرجانى  ما 
مى شناسيم و نه مى توانيم كاری كنيم. يک 
سالى هست برای زندگى به سيرجان آمديم. 
چون در شهر خودمان هيچ منبع درآمدی 
معدن  خيلى  سيرجان  مى گفتند  نداشتيم. 
دارد اما متاسفانه با رشته ی مديريت كشاورزی 
كه آقام داشت نتوانستيم كاری پيدا كنيم. اما 
واقعا هوشش خيلى خوب است. واقعا حيف 
به خدا شرايطم  رود.  استعدادش هدر  است 
خيلى سخت است اين قدر فکر و خيال دارم 
كه شب ها دوساعت هم نمى خوابم. اگر واقعا در 
اين شهر خيری پيدا شود بخواهد بهم كمک 
كند من نمى خواهم بلاعوض بهم كمک شود. 
يک جوری باشد كه در آينده بتوانم آن پول را 
برگردانم. يا اگر مى توانستم يک وام بگيرم واقعا 

زندگيم خيلى تغيير مى كرد.
 آشپزخانه تان روزی چقدر درآمد 

دارد؟ 
گاهى 40-30  تومن  روزی 100  گاهى 
تومن هم نمى شود. كه همان پول اجاره و 
كارگر  البته  نمى آيد.  در  هم  گازش  و  برق 
ندارم چون پول ندارم دستمزد بخواهم بدهم 
و همه ی كارها را خودم انجام مى دهم. ماهى 
يک ميليون مغازه و 400 هزار تومان هم خانه 
اجاره مى دهيم. خانه ام فقط يک اتاق و يک 
آشپزخانه دارد. البته صاحب خانه مان هم خيلى 
خوب است. من از ساعت 8 صبح تا 3 بعدظهر 
دوباره 5-4:30  خانه  مى روم  هستم،  مغازه 
اصلا  كه  تا 11 شب. شب ها  مغازه  مى روم 
مشتری نيست. با اين حال در مغازه باز است 
و سعى مى كنم ناهار فردا ظهر را بار بگذارم تا 
فردا جا بيفتد. البته مواد غذايى هم خيلى گران 
شده است. دو روز قبل از گران شدن بنزين 
يک گونى برنج را 85 تومان خريدم چند روز 

بعد از گرانى بنزين 96 تومان خريدم. 
گاهى مى گويم خدايا يعنى مصلحت من 
اين است كه تا دست به كاری مى زنم يا تحريم 
مى شود يا گرانى مى شود. اصلا نمى فهمم. واقعا 
ديگر بريدم، خسته شدم. خيلى از شب ها به 
شب  آخرين  امشب  مى شود  مى گويم  خدا 
زندگيم باشد. وقتى آدم خسته شود به هيچ 
چيز فکر نمى كند حتى به خودش و بچه هايش. 

گفت و گو با زنی که برای نجات خانواده اش تصمیمی عجیب گرفته است

روایتی از فروش یک کلیه و قرنیه

معاون بهداشتی دانشکده علوم پزشکی سیرجان خبر داد:

افزایش ساعات آموزشی 
کلاس های مشاوره هنگام ازدواج

آگهــی تغییــرات شــرکت صنعتــی و معدنــی کیهان افروز ســپهر ســیرجان شــرکت ســهامی خاص به شــماره 
ــاده  ــی فوق الع ــع عموم ــه اســتناد صورت جلســه مجم ــی 14007830059 ب ــت 4487 و شناســه مل ثب

ــورخ 1397/08/01  م
ســرمایه شــرکت از مبلــغ 1000000 ریــال بــه مبلــغ 10000000000 ریــال منقســم بــر 1000000 ســهم 
10000 ریالــی از محــل مطالبــات حــال شــده افزایــش یافــت و مــاده 4 اساســنامه بــه شــرح فــوق اصــاح گردیــد.

 اداره کل ثبت اسناد و اماک استان کرمان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیر تجاری سیرجان )748292(

 گروه خبر: به زودی مسابقه »10 قدم تا شهر 
نمونه ترافيکى« با هدف جلب توجه و مشاركت مردم نسبت 
به معضلات ترافيکى برگزار خواهد شد. سرهنگ امين 
پاک ايزدی؛ فرمانده پليس راهنمايى و رانندگى شهرستان 
سيرجان با بيان اين جمله افزود: »بدون شک حل مشکلات 
ترافيکى جز با مشاركت عمومى امکان پذير نيست. در همين 
راستا به زودی مسابقه ای تحت عنوان »10 قدم تا شهر 
نمونه ترافيکى« در سيرجان برگزار خواهد شد. هدف از 
برگزاری اين مسابقه فرهنگ سازی و جلب مشاركت عمومى 

برای رفع معضلات ترافيکى است.
پاک ايزدی در تشريح روند اين مسابقه گفت: »اين مسابقه 
در 10 مرحله و هر بار به مدت يک ماه برگزار خواهد شد. 
شرايط مسابقه بدين صورت است كه هر كدام از شهروندان، 
يکى از مشکلات ترافيکى شهر را كه به نظرشان مهم تر است، 
انتخاب كرده و توسط پيامک به سامانه معرفى شده ارسال 
مى كنند. در پايان ماه، نظرات مردمى بررسى و مشکلى كه 
بيشترين اشاره را داشته در اولويت كاری پليس راهنمايى و 
رانندگى قرار خواهد گرفت. به عبارت ديگر مردم به ما دستور 
مى دهند كه اولويت ما در برخورد با معضلات ترفيکى كدام 
مورد باشد. البته اين به معنای فراموش كردن ساير مشکلات 
نيست بلکه به مشکل مورد اشاره مردم، توجه بيشتری خواهد 
شد.« فرمانده پليس راهنمايى و رانندگى با اشاره به اين كه 

اين ابتکار برای اولين بار در كشور و در سيرجان اجرا خواهد 
شد، افزود: »در انتهای هر ماه و با مشخص شدن مشکلى كه 
بيشترين تعداد پيامک را داشته، بين شهروندانى كه به آن 
مشکل اشاره كرده اند قرعه كشى شده و به پنج نفری كه به 
قيد قرعه انتخاب خواهند شد، جوايز نفيسى از سوی شهرداری 
اهدا مى گردد.« پاک ايزدی در ادامه گفت: »با پايان هر ماه، 
مسابقه جديدی برای مشکل بعدی ترافيکى شروع خواهد شد 
و اين روند طى 10 ماه ادامه خواهد داشت و بدين طريق 10 
گام برای رسيدن به شهر نمونه ترافيکى با مشاركت و انتخاب 
عمومى برداشته خواهد شد.« قابل ذكر است بيلبوردهای اين 
مسابقه از اوايل هفته آينده در تعدادی از ميادين و معابر پرتردد 
عمومى نصب خواهد شد و پس از آن شهروندان مى توانند از 
طريق پيامک به سامانه 10000000011شهرداری و تنها با 
ذكر عنوان مشکل ترافيکى مورد نظر، به طور مثال عبور از چراغ 
قرمز، سرعت غيرمجاز، تخلفات ساكن و نظاير آن و افزودن نام 
و نام خانودگى در انتهای پيامک، در اين مسابقه شركت كنند. 
همچنين شهروندان بايد از توضيح يا تشريح مشکل ترافيکى 
در پيامک خودداری كرده و تنها به ذكر مشکل و نام و نام 

خانوادگى خود بسنده كنند.
سرهنگ پاک ايزدی در انتها با تاكيد بر اهميت كار 
فرهنگى، از برگزاری يک همايش بزرگ فرهنگى برای 

موتورسواران در آينده نزديک خبر داد. 

علوم  دانشکده  بهداشتى  معاون  پاسارگاد:   
پزشکى سيرجان گفت: به منظور ارتقا و بهبود كيفيت 
خدمات هنگام ازدواج كلاس های آموزشى مشاوره هنگام 

ازدواج از 2 ساعت به 6 ساعت افزايش يافت.
دكتر محمد موقری پور افزود: اين آموزش ها با همکاری 
سلامت  و  بهداشت  قالب  چهار  در  مرتبط  دستگاه های 
جنسى، اخلاق و احکام خانواده، حقوق خانواده در راستای 
برخورداری از مهارت ها و توانمندی های بيشتر برای آغاز و 
ادامه زندگى مشترک، هنگام ازدواج در دو روز به مزدوجين 
ارايه مى شود. وی در تشريح اين برنامه ادامه داد: زوجين با در 
دست داشتن معرفى نامه محضر به آزمايشگاه مركزی واقع در 
خيابان انقلاب، مركز بهداشتى درمانى ولى عصر )عج( مراجعه 
نموده و جهت انجام نمونه گيری خون، ادرار و... نام نويسى 
مراكز  به  زوجين  نمونه گيری ها  انجام  از  بعد  مى كنند. 
بهداشتى درمانى سينا واقع در چهارراه فرهنگ ابتدای خيابان 
اميركبير مراجعه و ضمن تکميل پرسشنامه ژنتيک و تشکيل 

پرونده سلامت الکترونيک و واكسيناسيون، برای كلاس های 
آموزش و مشاوره نام نويسى مى كنند. دكتر موقری پور اظهار 
كرد: كلاس چهارگانه آموزش بهداشت و سلامت جنسى، 
اخلاق و احکام، حقوق، مشاوره و روان شناسى خانواده در 
روز دوم و بعد از اعلام نتايج نهايى آزمايشات برگزار مى شود. 
كليه زوجين ملزم به شركت در اين كلاس ها هستند. صدور 
گواهى دوره آموزشى زوجين منوط به گذراندن كلاس های 
چهارگانه خواهد بود و با ارايه اين گواهينامه به محضر زوجين 
قادر هستند كه عقدنامه و سند ازدواج خود را از دفاتر رسمى 

ثبت ازدواج تحويل بگيرند.
لازم به ذكر است است شروع كلاس های 6 ساعته 
مشاوره قبل و هنگام ازدواج از 13 بهمن ماه در روزهای 
يکشنبه، سه شنبه و پنج شنبه در پايگاه بهداشتى سينا و 
روز های زوج انجام آزمايشات در مركز ولى عصر صورت 
مى گيرد و لازم است كه مزدوجين برای گذراندن دوره های 

آموزشى مذكور قبل از ازدواج وقت كافى بگذارند.

روی خط

 تو رو به خدا برای محله حجت آباد كاری كنيد. كلا اطراف 
خانه های مردم پراز زباله شده است.خصوصأ قسمت شمالى حجت آباد. 
لطفأ با گذاشتن گاری های زباله اين معضل مردمى را حل كنيد. 2740

 سلام. خواهشا فکری به حال سگ های ولگرد كنيد. چند روز 
پيش منتظر اتوبوس بودم كه بروم سركار، يه گله سگ بهم حمله 
كردند و ناچار شدم بالای تيربرق بروم. به خاطر خدا يه فکر اساسى 

كنيد تايه اتفاق بد نيفتاده ... اتفاق خبر نمى كنه. 5855 
 سلام. آيا برای عبور مرور ماشين های سنگين از داخل شهر-

بلوار شاهد- كه هر روز باعث تخريب تيرهای برق فشار قوی مى شوند 
فکری كرده ايد؟ اداره راه و ترابری، شهرداری و ديگر ادارات كه وابسته به 
اين مسوليت هستند چرا زير بار اصلاح اين امر نمى روند؟ چقدر مردم 
بر اثر بى احتياطى كشته مى شوند. علاوه بر اين باعث قطعى برق مردم 
محل هم مى شود. واقعا خودتان را جای اهالى بلوار شاهد و شهرک 

آب بگذاريد. 6019
 بى زحمت از تعويض پلاک سيرجان گزارش تهيه نمى كنيد 

كه مردم سرگردان هستند. 8038

 با اين همه امکانات نظارتى ازپارسال تاكنون سه نفر انسان 
بى گناه درسيرجان دربلوار سيد جمال با ماشين برخورد وفوت شده اند 

وخودروها فراری آيا برای مسئولين مربوطه زشت نيست. 8075
تو  كه  سنگين هايى  ماشين  رانندگى  و  چراراهنمايى   
بلواركمربندی توقف مى كنند  راجريمه نمى كنند)تابلو توقف كاميون 

ممنوع سرتاسربلوار نصب شده( وحتى تذكرهم نمى دهند؟  0783 
 سلام به عنوان يک شهروند از راه اندازی تايمرچراغ های 
راهنمايى ورانندگى و نصب درچهارراه ها تشکر مى كنم)تايمر اگه 

خوب نبود چرا مى ساختن( 8075
 سلام،كاش شهرداری محترم به جای حذف فيزيکى حوض 
زيبای وسط پارک 17شهريور، روشنايى پارک را بيشترمى كرد. چرا كه 

شب ها برای تردد واقعاترسناک وبه شدت ناامن است. 4179
   جاده فرودگاه از سمت جاده تهران پرازچاله شده و رانندگان 
مجبورند اين ور اون ورحركت كنندكه اين كار باعث تصادف مى شود. 

تو راد به خدا به فکرباشيد 2956
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